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“Demano que el territori es posi
d’acord. No serveix de res que un
ajuntament es posicioni en con-
tra d’una gran superfície co-
mercial i que el del costat no ho
faci. Perquè aleshores aquesta
gran superfície s’ubica al muni-
cipi del costat i l’impacte sobre el
territori és el mateix”. D’aques-
ta manera s’expressava el dipu-
tat delegat de Comerç de la Di-
putació de Barcelona, Isaac Al-
bert, durant la presentació de la
campanya Quina sort! de pro-
moció del comerç local de les
cinc grans ciutats del Delta. Al-
bert va reclamar que els ajunta-
ments “s’asseguin i parlin” i que
cal “recuperar el comandament”

del model territorial, deixant
entreveure que cada municipi ha
fet i desfet segons els seus inte-
ressos, obviant l’impacte que
tenien les seves polítiques al
conjunt del Delta del Llobregat.

Paradoxalment, s’estava pre-
sentant una campanya unitària

a favor del comerç local, que re-
presentava la unió de Castellde-
fels, El Prat, Viladecans, Sant Boi
i Gavà per tal de promocionar el
comerç de proximitat durant
l’època nadalenca. Durant la po-
sada en escena, els cinc ajunta-

ments van voler expressar que es
vol fer “un salt qualitatiu en les
polítiques de suport al comerç de
proximitat”, per tal que pugui fer
front “als reptes que suposen les
noves formes de consum” i les
preferències de la ciutadania i
per “revitalitzar els carrers i ei-
xos comercials”. 

Els representants munici-
pals, però, van voler negar que la
campanya s’hagués fet en res-
posta a la recent obertura de
l’Outlet de Viladecans, i van ad-
metre que a nivell individual els
queda molta feina a fer per sa-
tisfer les demandes que els fan
els comerciants.

La campanya de promoció es
realitzarà fins al 9 de gener i im-
plicarà que s’instal·li publicitat
exterior en els eixos comercials de
les ciutats, falques radiofòniques
i presència a xarxes socials.

La imatge de la (des)unió 

VILADECANS4El centre co-
mercial outlet de Viladecans ja
està en funcionament, amb 55
de les 85 botigues obertes, 600
persones treballant-hi i amb
una ampliació ja projectada,
que elevarà la superfície co-
mercial per sobre els 26.500
metres quadrats. Les botigues
ofereixen descomptes atractius
d’entre el 30% i el 70%, i mar-
ques rellevants de moda i com-
plements com Desigual, Con-
verse o Adolfo Domínguez ja es-
tan obertes al públic. Per tal
d’accedir-hi, el centre disposa de
1.700 places d’aparcament, s’ha
arranjat la carretera de la Vila

per tal de crear un passeig que
uneix aquesta superfície amb el
centre històric de Viladecans,
s’ha creat una parada d’autobús
just al davant i pròximament
s’ampliaran les freqüències de
rodalies Renfe durant els caps
de setmana i festius.

Tot plegat va provocar que
els primers dies d’obertura el
centre i els accessos es col·lap-
sessin. L’empresa calcula que
30.000 persones van visitar
l’outlet el primer dia, i les cues
a l’autopista eren considera-
bles. ERC Viladecans ja ha pro-
posat que es desdobli la sortida
50 de la C-32 per evitar cues.

The Style Outlets obre les
seves portes i es col·lapsa 

Les regidores i regidor de Comerç de Castelldefels, Vladecans, Sant Boi, El Prat i Gavà durant la presentació de la campanya ‘Quina sort!’. Foto: Marc Pidelaserra

La Diputació 
reclama unitat 

als ajuntaments 

» Les cinc principals ciutats del Delta presenten una campanya conjunta a favor del comerç local
» La desvinculen de l’obertura de l’Outlet de Viladecans però evidencien les seves diferències al respecte

Marc Pidelaserra
BAIX LLOBREGAT
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Actualitat a la xarxa

#TotsSomHoms

@franceschoms: “Han guanyat al Con-
grés la votació del suplicatori, però no
aplacaran a Catalunya el nostre projecte
democràtic”.

Un diari plural

per @ModernetdeMerda    

4Obrir portes, tancar portes

Molts estarem d'acord que el dia
12 d'octubre, el del famós espec-
tacle de pirotècnia a l'ajunta-
ment de Badalona, no va ser el
dia més brillant de l'indepen-
dentisme.

Tampoc va ser-ho el 4 de
novembre, quan ordes de cata-
lans pujaren esperitats cap a
Berga per donar suport a una al-
caldessa detinguda pels Mossos
per una qüestió de banderes i de-
claracions. Ha tingut dies millors,
la cosa. Ha tingut dies molt mi-
llors.

De fet, de tot allò no fa pin-
ta que n'hàgim tret res gaire po-
sitiu. Ara mateix no tinc el
comptador d'independentistes
a mà, però és molt possible que
durant aquest període de temps
no hagi augmentat gaire la xifra
total. És més, és probable que
hagi disminuït una mica. Segur
que hi ha molts adherits de
nova fornada que, amb bon cri-
teri, han optat per plegar les ve-
les recentment desplegades
quan els ha semblat que al final
tot plegat anava només de sím-
bols i de pàtries. Perquè la imat-
ge que està transmetent el pro-

cés aquestes últimes setmanes
és aquesta, la d'un moviment
distret amb estelades i diades
nacionals.

Com que l'independentis-
me va sobrat de vots, però, ara
valora la possibilitat de tornar a
viure una jornada com les dues
anteriors, amb una obertura
massiva d'ajuntaments el prò-
xim 6 de desembre. Perquè la
Constitució no és la nostra Cons-
titució, perquè aquest dia no te-
nim res a celebrar, i totes aques-
tes proclames que, siguin mo-
ralment certes o no, tan bé acos-
tumen a funcionar sempre per
sumar fans a la causa.

Sí, anem llençats. Ens està
anant tot tan bé, tenim una es-
tratègia tan ben parida i disse-
nyada, hem patit tan poc desgast
aquests últims mesos, que con-
tinuarem incidint una estona
més en el tema de les banderes,
dels dies simbòlics i de la part
més sentimental del procés, a
veure si així acabem de seduir
tota aquella gent que caldria se-
duir abans del setembre. Això sí,
almenys haurem demostrat que
som independentistes de veritat,

que no ens deixem aixafar en cap
cas. I tant.

En comptes de desobeir for-
tament en aquells punts que et
dignifiquen com a país i que se-
rien socialment acceptats i aplau-
dits (des de desnonaments i fins
a l'acollida de refugiats, passant
per pobreses energètiques), pre-
ferim començar per les engru-
netes del cor. Aquelles petiteses
que no aporten res al debat (si en-
cara no tens les grans estructures
fetes, quin sentit té començar a
encarar-te amb l'Estat per qües-
tions secundàries i no populars)
i que ensenyen la part menys
atractiva del procés, la més im-
pulsiva i nacional, a la vegada que
deixen de banda els motius so-
cials i econòmics que han arros-
segat tanta gent fins aquí.

Que cadascú faci el que cregui
oportú, Déu nos en guard de dir
a la gent què pot fer i què no. Però
potser al final, de tant voler ob-
rir les portes dels ajuntaments per
simbolismes, estarem tancant
sense adonar-nos-en les portes
del procés a moltes persones
que tenien l'esperança d'entrar-
hi per motius ben diferents.

4Fum, fum, fum!
per Jordi Lleal

Atenció, catalanets díscols! El PP
ha transmutat! A partir d’ara,
portaran a terme una campanya
d’aproximació del poder de Ma-
drid a Catalunya i així obrir un
nou curs amb empatia i mà es-
tesa. Ho faran portant el Senat
a Barcelona (Uf!); Soraya Sáenz
de Santamaria tindrà despatx a
la delegació del govern, allà al
carrer Mallorca (Oidà); es farà
un consell de ministres a Pe-
dralbes (com en temps d’en
Franco); ens posaran la pasta-
naga als morros (mentre conti-
nuaran les bastonades, per part
dels tribunals, a l’esquena); ens
convidaran a una cassola de
llenties amb xoriço (a veure si
ens deixem comprar); parla-
ran català en la intimitat (Aznar
ja ho feia); canvi de cromos,
l’Enric Millo per la Llanos de
Luna (fantàstic); veuran partits
a la llotja del Barça (Hum);
aprendran a ballar sardanes

(tots són pops); posaran arbres
de Nadal, de color blau, a les pla-
ces dels ajuntaments (com feia
en Xavier Garcia a Badalona)... 

Sabem que, per les dates
de Nadal, els cors s’estoven. És
temps de pau i de perdó, de re-
unir-se les famílies al voltant d’u-
na taula, amb absoluta germa-
nor, pensin com pensin políti-
cament. Cantarem nadales al
peu del pessebre i tot seran
flors i violes per a una nova re-
lació entre Catalunya i Espanya.
És com programar un miratge,
per entabanar uns quants cata-
lans que no tinguin gaire clar
quina posició prendre davant
l’alternativa, de si donen suport
a la secessió o es passen al bàn-
dol unionista, posant una es-
pessa cortina de fum als ulls dels
indecisos, amb unes conces-
sions més o menys apetitoses, a
veure si piquen l’esquer. Ara és
Nadal. Fum! Fum! I més Fum!     

Un diari participatiu

#DiaDelConsumisme

@dianacoromines: Aquesta xerrameca
sobre la invasió que suposa el Black Fri-
day (com si les rebaixes nostrades fossin
una tradició a preservar) ratlla el ridícul.

#CanviDeLook

@EnricMillo: Agradezco profundamente
la confianza del Presidente @marianorajoy
al nombrarme Delegado del Gobierno de
España en Catalunya. Es un gran honor.
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La passada sessió plenària va
aprovar les ordenances fiscals i
preus públics gràcies als vots
de l’equip de govern –Movem,
PSC, ERC i Castelldefels Sí que
es Pot– i CiU. Per la seva banda,
C’s es va abstenir i els vuit regi-
dors del Partit Popular van votar-
hi en contra.

Segons el govern municipal,
les ordenances “busquen fo-
mentar la sostenibilitat me-
diambiental i promocionar la
ciutat a l’exterior”. L’alcaldessa,
Candela López, assegura que
“són unes ordenances amb vo-
cació de congelació d’impostos
per tal de generar igualtat d’o-
portunitats i ajudar les persones
que pitjor ho estan passant”.
Una opinió que va en la línia del
regidor d’Hisenda, el republicà

Antoni Casas. “En la mesura de
les possibilitats de l’Ajuntament,
limitat per les lleis espanyoles,
volem ser útils als veïns que pit-
jor ho estan passant”, afirma. 

Per altra banda, les orde-
nances incrementen la bonifi-
cació sobre l’Impost d’Activitats
Econòmiques (IAE) per a les
empreses que incrementin plan-
tilla contractant aturats. En
aquesta línia, també augmenten
les bonificacions en el pagament
de l’impost de vehicles nets. 

Unes raons que no han con-
vençut el PP, que critica que el
govern local “presenti unes or-
denances a les quals no s’abaixin
els impostos i només se’n con-
gelin alguns”. “És un retrocés per
a Castelldefels”, etziba.

Els populars recorden que la
passada legislatura van sol·lici-
tar a Hisenda que revisés els va-
lors cadastrals a la ciutat, un fet
que “hagués suposat una re-
ducció de l’IBI del 18%” i que
l’actual govern va aturar. 

El Ple aprova unes ordenances
que el PP titlla de “retrocés”

» Només CiU dóna suport al govern municipal votant-hi a favor
» El PP critica que no s’abaixin taxes i que només se’n congelin algunes

Neixen les regidories de barri
per  “fomentar la participació”

POLÍTICA4L’equip de govern
ha creat una sèrie de regidories
de proximitat o de barri amb
l’objectiu de “dotar l’actuació
municipal d’una major celeritat
i eficàcia”. A més, sostenen, aju-
daran a incrementar la “proxi-
mitat entre l’Ajuntament i els di-
ferents barris de la ciutat”, as-
pecte que, de retruc, “fomenta-
rà la participació ciutadana”. 

Per a l’organització territorial
de les regidories s’ha recuperat la
toponímia antiga de la ciutat.
Així, n’hi haurà un total de cinc,
corresponents a Serra d’en Llo-
part –Vistalegre, els Canyars,
Can Vinader i el Castell-Poble
Vell–, a càrrec del regidor Fer-
nando Cerpa (PSC); els Alba-

rells –Centre, Muntanyeta i Can
Roca–, amb Nathalie Langer
(Movem) al capdavant; Argela-
gosa –Bellamar, el Poal i Mont-
mar–, amb Francesc Xavier
Amate (CiU); l’Olla del Rei –Can
Bou, Mar-i-sol, Zona Universi-
tària, Camí Ral i Gran Via Mar–,
a càrrec d’Alejandro Company (Sí
que es Pot); i la Platja –Baixador,
Lluminetes, les Botigues i La Pi-
neda–, amb Antoni Casas (ERC). 

Una nova estructura que
no ha agradat el principal grup
de l’oposició (PP), que n’ha
quedat exclòs. El seu porta-
veu, Manuel Reyes, acusa el go-
vern municipal “d’obstaculit-
zar” que la seva formació “tin-
gui contacte amb els veïns”. 

1,8 milions de la Diputació
per fer millores a la ciutat

ECONOMIA4Castelldefels re-
brà 1,8 milions en els pròxims
tres anys per fer millores al mu-
nicipi. Aquests diners provenen
del Pla Xarxa de Govern Locals
de la Diputació. 

Amb aquests diners el con-
sistori preveu finançar tres pro-
jectes. El primer és la segona fase
de les obres de reforma integral
del poliesportiu de Can Roca,
que rebrà un milió d’euros divi-
dits en dos anys. 

Per altra banda, els col·lec-
tors de la ciutat es rehabilitaran
amb 300.000 euros dels diners

aportats per la Diputació, tam-
bé en dues tandes. 

Finalment, els 500.000 eu-
ros restants es faran servir per
reurbanitzar diversos carrers. 

Segons informa l’Ajuntament
en un comunicat, aquest pla de
la Diputació té la voluntat “d’a-
justar-se al màxim a la realitat
diversa i asimètrica del món lo-
cal”. A més, des del govern mu-
nicipal asseguren que aquesta
aportació de l’ens supramunici-
pal representa un 20% més que
el que es va aconseguir en exer-
cicis anteriors. 

Adif neteja les pintades 
nazis aparegudes a l’estació

RACISME4El túnel que con-
necta les dues andanes de les vies
de l’estació de Renfe va aparèi-
xer a principis de mes amb pin-
tades amb simbologia nazi.

L’Ajuntament va emetre un
comunicat en contra i va dema-
nar Adif, l’operador ferroviari,
que netegés les pintades al més
aviat possible. Finalment, Adif va
respondre la reclamació castell-
defelenca i va esbandir el túnel
el passat dia 7 de novembre. 

Aquests fets van ser criti-
cats per l’alcaldessa, Candela
López, la qual considera que “és
lamentable que encara avui dia
s’enalteixi l’odi i el racisme i
que es malmeti l’espai públic”. 

A més, des del consistori van
assegurar que estaven “dispo-
sats” a posar-hi “els mitjans ma-
terials i humans que calgui”. 

“Mostres com aquestes no
s’haurien de permetre”, va con-
cloure López. 

Inclusió | Presenten un estudi sobre vulnerabilitat social
L’Ajuntament presenta aquesta tarda els resultats, dades i conclusions del Baròmetre

Inclusiu, un estudi sobre els factors i la vulnerabilitat social al municipi. Segons el 
consistori, aquest estudi “ha permès conèixer quin és el grau de vulnerabilitat de 

la població de Castelldefels en relació a diferents aspectes socials i econòmics”. 

Redacció
CASTELLDEFELS
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El Castell recorda les Brigades
Internacionals en una mostra
MEMÒRIA4Van viatjar a Es-
panya a lluitar contra el feixisme
i a donar suport a la República,
amenaçada per l’alçament mili-
tar del 1936. Les Brigades In-
ternacionals estaven formades
per combatents arribats dels
cinc continents, els quals durant
gairebé tota la guerra civil van
combatre el bàndol nacional i els
batallons alemanys i italians
que li donaven suport. 

Els historiadors calculen que
les Brigades van arribar a con-
centrar a Castelldefels fins a
600 integrants, que van deixar la
seva petjada al Castell i a altres
indrets de la ciutat. Ara, una
mostra al mateix Castell recor-
da aquests voluntaris en com-
memoració del 80è aniversari de
la seva creació. 

L’exposició es va inaugurar el
passat dia 11 de novembre i s’a-

llargarà fins al mes de desembre.
Intenta ensenyar el dia a dia d’a-
quests soldats que solien ser
membres o simpatitzants de for-
macions comunistes dels seus
països, tot i que també n’hi va ha-
ver molts altres que tenien ide-
ologies diferents. 

L’exposició permet veure el
material que feien servir i apro-
parà el visitant a la petjada que
van deixar al municipi. De fet, al
Castell s’hi va instal·lar una pre-
só disciplinària –per a desertors
i persones amb problemes de
conducta, els quals van deixar in-
teressants grafits– i també una
secció del parc d’automòbils del
cos, ubicada a l’antiga fàbrica de
la Rocalla. 

Durant la jornada de portes
obertes del passat 13 de novem-
bre, més de 1.300 persones van
visitar l’exposició. 

Cstelldefels esdevindrà el centre
del món científic durant un dia
amb el BIG Bell Test (BBT), un
experiment d’abast mundial co-
ordinat per l’Institut de Ciències
Fotòniques (ICFO) que pretén
demostrar la validesa els fona-
ments de la física quàntica. L’ex-
periment tindrà lloc el pròxim
dia 30 de novembre i es coordi-
narà des de l’ICFO.

MÉS DE 30.000 PERSONES
Per tal que l’experiment sigui
efectiu, els organitzadors han
fer una crida a tothom a partici-
par, ja que com més persones hi
participin els resultats seran
més acurats. En aquest sentit, els
organitzadors recorden que una
manera per tal de fer experi-
ments acurats és “repetir-lo mol-
tes vegades i, aleshores, com-
provar si els resultats són esta-
dísticament significatius”. Per
aquesta raó, es marquen la xifra
de 30.000 persones. 

Per aquesta raó, des de l’IC-
FO conviden a participar to-
thom, a través d’un ordinador,
un telèfon mòbil o una tauleta.

Com prendre part? Només cal vi-
sitar la pàgina web de l’esdeve-
niment, thebigbelltest.org, i ju-
gar a un simple videojoc on el
participant haurà d’introduir
una sèrie de 0 i 1 de manera ale-
atòria mentre hi juga. 

D’aquesta manera, expliquen
els organitzadors del BBT, es
pretén “incorporar l’aleatorietat
del comportament humà als ex-
periments científics”. Per tant, és
necessària la participació de com
més persones millor, ja que els
nombres a l’atzar que intro-
dueixin els participants farà que

l’experiment sigui més vàlid,
més que no pas sèries de núme-
ros produïts per un procés na-
tural o un algoritme. 

Al BBT, diversos laboratoris
d’arreu del món prepararan unes
partícules quàntiques –elec-
trons, fotons, àtomos i super-
conductors– i, a través d’inter-
net, els Bellsters o participants
inundaran amb “preguntes”
impredictibles a aquestes par-
tícules. De fet, aquest experi-
ment es basa en el test de Bell,
ideat pel científic del CERN
John Bell fa més de 40 anys. 

Una captura del videojoc que es farà servir a l’experiment. Foto: BBT

La ciutat esdevé l’epicentre d’un
experiment d’abast mundial

Redacció
CASTELLDEFELS

Els mesos d’abril, octubre i desem-
bre són les dates de liquidació de
l’impost de societats. Com que per
a aquest últim pagament encara
no saben quin serà el seu resultat
financer al final de l’any, les empre-
ses han d’avançar una part dels di-
ners que calculen que hauran
guanyat. Fins ara, aquesta part era
un 18%, però a partir de la liquida-
ció del mes d’octubre d’enguany
ha passat a ser del 23% per a les
empreses que facturin més de 10
milions d'euros. 

El resultat, en paraules de l’e-
conomista David Ros, és que “dos
terços de les petites i mitjanes em-
preses (pimes) catalanes es veu-
ran obligades a avançar uns
diners que encara no saben si
guanyaran”.

En la mateixa línia es pronun-
cia el president de la Comissió
Economicofiscal de Pimec, Joan
Maria Gimeno, qui creu que “la
mesura és deslleial, atès que es-
premerà unes 5.000 empreses ca-

talanes per millorar la tresoreria
de l’Administració pública espa-
nyola i disfressar, d’aquesta ma-
nera, el dèficit públic de l’Estat”.

Aquesta decisió no és casual,
ja que el Govern espanyol neces-
sita evitar que el dèficit del 2016
superi el límit fixat per Brussel·les
per tal d’esquivar el deshonor que
implicarien per a l’Estat espanyol
les sancions que podrien anar-hi
associades.

De fet, el 3% de dèficit que

Brussel·les havia fixat per a aquest
any va ser finalment ajornat dos
anys, i el va deixar en el 4,6% del
PIB. No obstant això, si extrapolem
les xifres de gener a juny, Espanya
podria superar amb escreix aquest
límit i situar el dèficit per sobre del
5%, la qual cosa deixaria el Govern
espanyol en una situació compli-
cada davant les autoritats de la
Unió Europea. 

“L’Estat no ha estat capaç de fer
front als reptes apuntats per Brus-
sel·les, com ara la reforma de l'Ad-
ministració, el malbaratament en
infraestructures inviables o la
manca de sostenibilitat del sistema
de pensions, i ha optat (novament)
per esprémer el sector productiu”,
explica l’economista David Ros.

Tot i que la UE fa cinc anys que
avisa Espanya de la incapacitat del
seu sector públic per a reformar-se,
Brussel·les ha evitat fins ara impo-
sar sancions, que podrien ser vistes
com un primer senyal d'alarma de
les dificultats de l'economia espa-

nyola de trobar sortida als proble-
mes crònics per a equilibrar els
comptes públics.

Segons l’economista Josep
Maria Vázquez, aquesta reforma
fiscal que pressiona les empreses
“és una nova mostra que el Go-
vern de l'Estat no protegeix l'acti-
vitat productiva perquè no la
coneix i li és llunyana”. Vázquez
afegeix que “la política estatal està
centrada a protegir les grans em-
preses, fonamentalment aquelles
que componen l'IBEX 35 i que fit-

xen polítics i alts funcionaris de
l'Estat per assegurar-se regula-
cions proteccionistes”.

I mentre l’Estat espanyol afavo-
reix les grans empreses, la base de
l'economia productiva catalana es
trobarà que ha de finançar un dè-
ficit que no ha provocat. De fet, la
Cambra de Comerç de Girona
avisa que la decisió del Govern es-
panyol pot afectar el creixement
econòmic i la creació de llocs de
treball a Catalunya.  

Redacció ANC

PETITES I MITJANES EMPRESES

Les pimes catalanes finançaran 
l’Estat espanyol per avançat

“La política estatal està
centrada a protegir 
les grans empreses, 
fonamentalment 

aquelles que componen
l'IBEX 35 i que fitxen 

polítics i alts funcionaris 
de l'Estat per 

assegurar-se regulacions
proteccionistes”

» El govern espanyol pretén amagar els problemes de dèficit públic mitjançant les empreses catalanes

“La mesura és deslleial, 

atès que espremerà unes

5.000 empreses catalanes

per millorar la tresoreria 

de l’administració pública

espanyola i disfressar, 

d’aquesta manera, 

el dèficit públic de l’Estat”
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“La capella era una joia, una
obra avantguardista molt atre-
vida per a l’època”, lamenta a Lí-
nia Mar Judith Subirachs, his-
toriadora de l’art i filla del famós
escultor, responsable entre altres
de la façana de la Passió de la Sa-
grada Família. “S’ha destruït una
obra d’art, un fet molt trist i in-
sòlit”, denuncia. Tot va comen-
çar el 2015, quan des del Centre
d’Estudis de Gavà es procedia a
actualitzar el catàleg artístic i
del patrimoni de la ciutat. En el
moment d’anar a fotografiar la
capella –obra de l’arquitecte
Joan Barangé, el pintor Josep M.
Mejan i Subirahcs–, es va des-
cobrir que s’havia enderrocat. 

L’any 1968 es va construir la
capella dins del convent de les
monges de l’Assumpció, al ca-

rrer Àngela Roca, i deu anys més
tard es van fer càrrec de l’edifi-
ci les Germanes dels Pobres,
que ho van convertir en un ge-
riàtric. L’any 2004 s’ho van ven-
dre a un privat que hi va fer re-
formes, amb llicència municipal,
i va transformar l’edifici en l’ac-
tual residència San Lorenzo,

destruint tant la capella com
les obres d’art del seu interior.

L’Ajuntament ha entonat el
mea culpa i el tinent d’alcalde
Miquel Àngel Díaz ha dit a Gavà
TV que “és una pèrdua patri-
monial per a la ciutat”, i ha pro-
mès que salvaguardarà els ele-
ments que no s’hagin destruït.

Interior de la capella avantguardista que s’ha perdut. Foto: Judith Subirachs

Denuncien la destrucció 
d’una obra d’art de Subirachs 
» La filla del famós escultor lamenta la desaparició d’una capella

avantguardista ubicada on ara hi ha una residència geriàtrica

Els senglars arrassen la 
gespa del parc del Mil·leni

SOCIETAT4L’Ajuntament ha
hagut de tractar l’herba del parc
del Mil·lenni per repel·lir la pre-
sència de senglars que, en les da-
rreres setmanes, han baixat fins
a l’auditori Marc Grau i han
provocat importants destros-
ses. Jordi Carbonell, responsa-
ble de Jardineria de l’empresa
municipal PRESEC, ha expli-
cat que “com que la zona és
tant propera al bosc, alguns
exemplars han baixat a la nit,
han arrasat amb la gespa i s’han

menjat les arrels. La veritat és
que han fet força mal i això cos-
ta de recuperar”. 

Carbonell ha explicat als mit-
jans que s’han informat als
agents rurals i seran ells els qui
s’ocuparan de fer batudes i po-
sar trampes, i per altra banda,
que s’està fent un tractament ba-
sat en ruixar la zona amb un oli,
l’olor del qual resulta desagra-
dable a senglars i cèrvids, però és
innocu a persones i altres ani-
mals domèstics com els gossos.

URBANISME4La primera pro-
moció d’habitatges del nou ba-
rri de Can Ribes estarà a punt el
setembre del 2017. Consta de
143 habitatges, tots ells de pro-
tecció oficial, dels quals ja se
n’han venut 140. Aquests habi-
tatges tenen soterrani, planta
baixa i cinc plantes-pis. En con-
cret, s’han edificat 101 habitat-
ges de règim general, 36 de
preu concertat i sis de règim es-
pecial, així com locals comer-
cials, un d’ells de quasi 3.000

metres quadrats destinats a un
supermercat d’alimentació,
aparcaments i trasters. Els pisos
varien d’una a quatre habita-
cions i tenen entre els 50 i 100
metres quadrats. Els preus os-
cil·len entre 67.500 euros i
230.000 euros. Es tracta d'una
oferta adaptada a diferents ni-
vells de renda.

Aquesta promoció d’habi-
tages, acordada per conveni en-
tre l’Ajuntament i l’organisme
de la Generalitat IMPSOL, cons-

titueix la més important, en
termes d'habitatge públic, que
s’ha impulsat a Gavà en els da-
rrers anys i la primera promo-
ció del nou barri de Can Ribes. 

Des del Turó del Calamot s’hi
accedeix a peu pel passeig de la
Lectura en direcció al Turó de la
Roca. És una ubicació molt pro-
pera a la trama urbana actual. Pa-
ral·lelament als habitatges també
s’han projectat equipaments al
servei de tota la ciutadania, com
el tercer CAP de la ciutat.

Seguretat | Disminueixen els robatoris a Gavà Mar
La temporada d’estiu s’ha saldat amb una disminució del 25% dels delictes contra el

patrimoni a Gavà Mar, segons ha informat el consistori. La baixada més important
s’ha produït en els robatoris a l’interior de vehicles, que baixen un 33% respecte a

l’any anterior. A tota la ciutat, els delictes han baixat un 3,1% al darrer any.

Marc Pidelaserra
GAVÀ

Un operari fent el tractament “anti-senglars”. Foto: Ajuntament

Can Ribes, a punt el curs vinent
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L’extinent d’alcalde del PSC José
Luís Nicolás és el nou Síndic de
Greuges municipal, després que
el Ple ratifiqués el seu nomena-
ment. Però en el debat i la vota-
ció es va escenificar el rebuig que
suposa Nicolás per liderar aques-
ta oficina. Tot i que el consistori
ha defensat el seu nomenament
afirmant que “reuneix les condi-
cions i pot exercir la seva funció
amb independència i objectivi-
tat”, el fet que hagi estat membre
del govern durant 24 anys  –fins
al 2015– és un dels elements més
criticats per l’oposició. 

ERC afirma que Nicolás “és
l’antítesi als valors que ha de re-
presentar un Síndic de Greuges”
i lamenta que  “s’ha significat per
la seva parcialitat i el seu parti-
disme a les xarxes socials amb un

to groller i despectiu, amb insults
inclosos”. Per la seva banda, des
del PDECat, Àlex Gallo ha afirmat
que el nomenament de Nicolás
“és el pitjor que ha passat en la
història de la democràcia a Vila-
decans”. Per a José Padilla, del
PP, “és un error haver proposat
aquest síndic” i lamenta la man-
ca de consens.

José Luís Nicolás és un sin-
dicalista diplomat en relacions

laborals per la Universitat de
Barcelona. Va treballar a la Pe-
gaso, on va formar part del seu
comitè d'empresa durant dotze
anys, arribant a ser secretari
d'organització de la Secció Sin-
dical de Comissions Obreres.
Va ser un dels fundadors de
l'extinta associació de veïns del
barri de la Telefònica i, després,
membre de l'Associació de Veïns
de la Hispanitat i de l'Alba-Rosa.

Nicolás genera un fort rebuig a l’oposició. Foto: Ajuntament

L’oposició en bloc carrega
contra el nou Síndic de Greuges
» J. L. Nicolás pren possessió del càrrec després de 24 anys al govern   
» Els diversos partits coincideixen que “no és una figura de consens” 

La Unió Europea destina 
4,2 milions al projecte Vilawatt

ENERGIA4La Unió Europea ha
escollit Viladecans per finançar
un projecte innovador sobre
transició energètica. El projec-
te Vilawatt consisteix en la cre-
ació d’una nova estructura for-
mada per ciutadans, empreses
i Ajuntament, que constituirà
un operador energètic integral,
amb l’objectiu d’assolir una ges-
tió energètica més eficient. 

Aquest operador promourà
la capitalització dels estalvis
per finançar la rehabilitació
energètica integral dels edificis
d’habitatges –millorant el parc

d’habitatges local– i treballarà
per enfortir l’economia amb la
posada en marxa d’una mone-
da local, el Vilawatt. La inicia-
tiva permetrà abordar, així ma-
teix, objectius de justícia social
tot lluitant contra la pobresa
energètica des de l’interior del
mateix sistema energètic. 

Es preveu que es posi en
marxa aquest projecte durant
l’inici de l’any 2017 i que es
desenvolupi durant 36 mesos
amb una inversió total de 4,2
milions d’euros per part de la
Unió Europea.

L’Escola Mediterrània 
no serà un institut-escola 

ENSENYAMENT4En una reu-
nió entre representants de l’Es-
cola Mediterrània, Ajuntament i
Ensenyament, els representants
de la conselleria van comunicar
que la continuïtat de l’escola es-
tarà subjecta al Projecte Educa-
tiu, els resultats i la matrícula, i
no al fet que estigui en mòduls
prefabricats. Com qualsevol es-
cola del municipi, obrir o no
una línia de P3 dependrà del nú-
mero d’inscripcions. 

A més, els representants de la
conselleria van informar que la
Generalitat desestima la cons-

trucció d’un institut-escola, “ja
que no es reuneixen els criteris
establerts pel departament d’En-
senyament, ni les necessitats
del municipi ho requereixen”. 

L’alcalde, Carles Ruiz, va va-
lorar positivament la continuïtat
natural de l’Escola Mediterrània,
“provocada per la bona feina
de l’equip docent i el magnífic
projecte educatiu”. Ruiz va in-
sistir que “l’Ajuntament conti-
nuarà treballant, de manera as-
sossegada però constant, amb la
Generalitat per trobar fórmules
per al futur de l'escola”.

Ara Malikian promet
emocions fortes a Àtrium

MÚSICA4Ara Malikian, un dels
violinistes més brillants de l'ac-
tualitat, arriba a Àtrium el dis-
sabte dia 26 prometent un es-
pectacle que farà aixecar de les
butaques al públic. 

Ha rebut els premis més
prestigiosos i ha actuat per tot el
món. Fa 15 anys que viu a Es-
panya i aquesta gira vol ser la
culminació d'aquesta etapa i l'a-
graïment al públic que l'ha seguit
en els més de 4.000 concerts

que ha fet per tot el país. Estu-
diós de les pròpies arrels musi-
cals armènies i de diferents cul-
tures de tot el món, Malikian és
un virtuós del violí clàssic amb
un estil exuberant i inimitable
que vol acostar la música clàssica
a tots els públics. Amb aquest
objectiu, el repertori del concert
consta tant d'obres clàssiques
com d'adaptacions per a or-
questra de conegudes peces de
la música popular del segle XX.

Sostenibilitat | Viladecans estrena els seus propis Encants
Una màquina d'escriure de les de tota la vida per 25 euros, cinturons a tres euros o una

cristalleria per 20. Aquests són alguns dels productes que hi ha a la venda als Encants 
de Viladecans, la nova botiga de segona mà de la ciutat. El centre està integrat en les 

dependències de la Deixalleria Municipal i obrirà cada dissabte de les 10h fins a les 14h.

Redacció
VILADECANS

El projecte Vilawatt arrencarà l’any vinent. Foto: Ajuntament
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L’antiga fàbrica de la Seda, ac-
tualment Plastiverd, va patir ahir
a la tarda un aparatós incendi que
va aixecar una espesa columna de
fum que es va poder veure a qui-
lòmetres de distància. Quinze do-
tacions de bombers van desplaçar-
se al lloc de l’incendi per contro-
lar un foc que es va originar a les
cinc de la tarda en una turbina de
la factoria. Diverses fons oficials
han destacat que no hi va haver fe-
rits, tot i l’aparatositat. 

Protecció Civil va recomanar
no apropar-se a la zona de l’in-
cendi i va recomanar els veïns
afectats pel fum que es confi-
nessin a casa i tanquessin les fi-

nestres. Fins i tot l’AE Prat va
suspendre els seus entrenaments
i va haver de tancar el municipal
Sagnier. A més, per precaució es
va decidir evacuar o confinar els
treballadors de les empreses
més properes a Plastiverd. Mal-
grat això, Protecció Civil va as-
segurar que el fum no era tòxic,
ja que les flames van cremar oli
residual. De la mateixa manera,
van destacar que en cap moment
hi va haver risc d’explosió. 

NOU EPISODI
L’empresa Plastiverd ha centrat
l’atenció durant les últimes set-
manes després de dos episodis
de males olors provinents d’a-
questa mateixa fàbrica. A finals
del mes passat, una fuita d’oli tèr-
mic d’un dipòsit de la factoria va
provocar una fortor –no tòxica–

que es va estendre per la zona i
va afectar, sobretot, el barri de
Sant Jordi. En aquella ocasió es
va haver de confinar els alumnes
d’una escola propera perquè no
sortissin al pati. Però una set-
mana més tard, es produïa una
nova fuita a la fàbrica. Aquest
nou incident va provocar de nou
una forta olor que es va expan-
dir per la zona a causa del vent. 

Arran d’aquests dos episodis,
el consistori va demanar a la Ge-
neralitat que fes una inspecció a
les instal·lacions de Plastiverd
per tal d’analitzar els seus siste-
mes de manteniment. De fet,
ahir a la tarda fonts municipals
alertaven del “mal manteni-
ment” de la factoria. 

A l’hora del tancament d’a-
questa edició els bombers enca-
ra treballaven per apagar el foc.

La xarxa va bullir ahir a la tarda amb imatges de l’aparatós incendi. Fotos: Ajuntament, Bombers i Twitter (@tonibardia)

Un incendi a l’antiga Seda obliga 
a confinar els veïns a casa

» El foc fa evacuar els treballadors de les fàbriques properes
» L’espessa columna de fum es va poder veure des de molt lluny

Serveis | Procés participatiu sobre la neteja municipal
L’Ajuntament ha obert un procés participatiu per demanar l’opinió dels pratencs
pel que fa a la neteja viària. Ho impulsa perquè l’any que ve finalitza la contracta

actual de recollida de residus i neteja i cal fer una nova adjudicació per als pròxims
sis o vuit anys. Per participar al procés cal visitar la pàgina web municipal. 

Redacció
EL PRAT

El musical  ‘M4 vuelo 777’
recapta una tona d’aliments

SOLIDARITAT4L’Associació
Amics Pota Blava va presentar el
passat dia 6 de novembre al
Modern el musical solidari M4
vuelo 777, durant el qual es van
recaptar 911 quilograms d’ali-
ments que aniran a parar al
banc d’aliments de la ciutat. De
fet, les entrades es bescanviaven
per un quilogram d’aliments. 

El musical va ser presentat
en dues sessions, de matí i tar-
da, que van registrar una molt

bona entrada a totes dues. A
més, durant les dues repre-
sentacions es van fer dos sor-
tejos de paneres, els diners
dels quals –400 euros segons
ha informat l’entitat organit-
zadora del musical– aniran a
parar a la Marató de TV3 d’en-
guany, que se centra en la llui-
ta contra els ictus i les lesions
medul·lars. Amics Pota Blava és
una entitat que organitza acti-
vitats amb fins benèfics. 

Llum verda al pla 
per enderrocar l’Artesà

PATRIMONI4La Comissió terri-
torial d’urbanisme de l’àmbit me-
tropolità de Barcelona va aprovar
definitivament a principis de mes
el Pla especial urbanístic del Te-
atre de l’Artesà, el qual va rebre el
vistiplau del Ple al setembre. 

Segons informa l’Ajuntament
en un comunicat, aquesta apro-
vació “suposa un pas més cap a la
creació d’un equipament públic de
referència per a les arts escèni-
ques” a la ciutat. A més, està pre-
vist que les obres del nou tea-
tre –que suposa l’enderrocament
de l’actual– comencin abans de
l’estiu vinent i que tinguin una du-
rada aproximada de 18 mesos. 

Per la seva banda, la plata-
forma Salvem l’Artesà no va tri-
gar a respondre. Asseguren que
l’aprovació no els agafa per sor-
presa i que “no significa cap im-

previst en la lluita per salvar l’Ar-
tesà”. Sigui com sigui, afirmen que
són conscients que no evitaran
l’enderroc del teatre “a través
d’uns tràmits burocràtics con-
trolats per l’Ajuntament”, sinó a
través de “l’organització, mobi-
lització i presència al carrer de tots
els que són contraris a l’enderroc
quan es pretengui executar-lo”. 

En una recent entrevista a
ETV, l’alcalde, Lluís Tejedor, va
dir que la posició de Salvem l’Ar-
tesà “respon a estratègies politit-
zades” i que aquesta qüestió “no
genera cap debat a la ciutat”, tit-
llant el moviment de “minorita-
ri”. En resposta, la plataforma cri-
tica que dir que 3.400 perso-
nes –en referència a les signatu-
res recollides per salvar l’emble-
màtic teatre– és una posició mi-
noritària és “delirant”. 
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Que és el Canal Olímpic de Cata-
lunya?
És una instal·lació multiesportiva
patrimoni de la Generalitat de Cata-
lunya. Depèn directament del Se-
cretari General de l'Esport, el senyor
Gerard Figueras.

El COC compleix el seu 25 ani-
versari. Com ha evolucionat?
Des de la seva inauguració als
Jocs Olímpics de 1992 es va en-
focar com una instal·lació multi-
disciplinària. S’hi poden realitzar
activitats molt diverses: piragü-
isme, rem, pàdel surf, cable ski,
esquí nàutic, bicing, running, pa-

tins en línia, tir amb arc... I tenim
un camp de pich & putt, un club
de pàdel i un gimnàs dels més
complets de la zona. Amb tot, un
complex de primera línia.

Quins projectes de futur té el
COC?
Serem subseu dels Jocs del Medi-
terrani al 2018 per a les proves de
rem i piragüisme i hem presentat
la nostra candidatura per organit-
zar el preparatori del Qualification
Systems Youth Olympic Games de
Buenos Aires 2018. El nostre objec-
tiu és ser un referent internacional.

Què ofereix el COC a la tardor i
hivern?
Pràcticament les mateixes activi-
tats que a l'estiu. A excepció d'al-
guna cosa puntual, es pot gaudir
de tots els esports que oferim. De
cara a les vacances de Nadal
estem preparant el casal, que
acull nens de 3 a 16 anys. A l’estiu
tenim casal infantil, multiesport i
22 casals temàtics.

Quin coneixement tenen les per-
sones d'altres llocs sobre el que
ofereix el COC?
Moltíssima gent sap què és i on està
el Canal Olímpic de Catalunya. Però
és important subratllar que la ins-

tal·lació la pot gaudir qualsevol per-
sona independentment de la seva
edat i condició física. Hi ha activitats
esportives per a tothom.

I sobre el seu nivell qualitatiu?
La instal·lació és premiada cada any
amb el SICTED (Sistema integral de
Qualitat Turística en Destinació) pel
Ministeri de Turisme. Som la pri-
mera destinació turística familiar del

Baix Llobregat i la cinquena desti-
nació més visitada de la província
de Barcelona.

Què es pot fer per optimitzar l'ús
d'aquestes instal·lacions?
Fem moltes accions de divulgació
amb empreses, escoles, mitjans de
comunicació i potenciem esdeve-
niments esportius com ara els cam-
pionats de Catalunya de rem,
piragüisme, motonàutica... Sense
oblidar que tenim l'Olímpic Cable
Park, una instal·lació única a tot l'Es-
tat per realitzar wake board o pas-
sar un dia en família divertit i
emocionant.

I per millorar-lo?
Ens regim per unes directrius que
ens marca la secretària general de
l'Esport de la Generalitat de Catalu-
nya. Es tracta d'apropar i facilitar l'ac-
tivitat física i l'esport a totes les
persones. En aquests dos últims
anys hem fet importants inversions
per millorar les infraestructures i
tenim un excel·lent equip de pro-
fessionals en permanent reciclatge
i formació molt identificats amb
aquest projecte únic i singular. Con-
vido tots els que encara no ens co-
neixen a venir a veure'ns abans de
finalitzar aquest any. Se sorpren-
dran i segur que repetiran.

Entrevista a Arseni Da Palma i Gómez

Director del Canal Olímpic de Catalunya

(COC). Vicepresident d’ADECAF (patronal cata-

lana d'empresaris de fitness). Dos guardons d'ho-

nor de l'Associació Europea de Doctors i Doctors

Honoris Causa. Un guardó d'honor del GIESP

(Grup de Recerca Científica Internacional). I Me-

dalla d'Or de l'Ordre del Mèrit Professional d’ES-

ERP Business School, entre altres mencions.

» El director fa un repàs al present i futur de la primera destinació turística familiar de la comarca

“Apropem i facilitem
l’activitat física i l’esport

a totes les persones”

“Al Canal s’hi poden
realitzar una llarga llista

d’activitats diverses”

“El Canal Olímpic és únic i singular”
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L’Hotel Rey Don Jaime de Cas-
telldefels va acollir “amb èxit” el
passat diumenge dia 20 la tret-
zena edició de les Trobades Gas-
tronòmiques del Baix Llobregat.
El principal reclam d’aquest es-
deveniment organitzat pel Gre-
mi d’Hostaleria va ser la parti-
cipació de l’expert en vins Josep
Roca, el qual juntament amb els
seus germans regenta el cèlebre
restaurant El Celler de Can Roca. 

Roca, o ‘Pitu’, s’autoanome-
na “cambrer de vins” i és un ex-
pert en maridatge. Al restau-
rant familiar, premiat com el
millor del món en diverses oca-
sions, el vi assumeix potència
com a inspiració en la creació i
conceptualització dels plats del
seu restaurant el qual, per altra
banda, té tres Estrelles Michelin.
Per la seva banda, Roca ha estat
reconegut com a Premi Nacional

de Gastronomia al Millor Maitre
de Sala (2004), Premi Nacional
de Gastronomia al Millor Som-
melier (2010) i  Premi de l’Aca-
dèmia Internacional de Gastro-
nomia al Millor Sommelier. 

Roca va dir durant les Tro-
bades que “són un bon moment
per fer balanç de les activitats de
l’any i un punt de trobada per a
tot el sector de la gastronomia i
intercanviar propostes”. 

Un esdeveniment que també
va fer un reconeixement a la
gastronomia local, ja que es van
lliurar els premis de la Ruta de

la Tapa i es va escollir el millor
cuiner de la ciutat, que va re-
caure en Sergi Cócera, del grup
Lancaster, mentre que el premi
a l’excel·lència va ser per a Joan
Vilalta, de Solifemar.

El restaurant Las Delicias va
rebre el premi a la Millor Tapa,
mentre que la més original va ser
per a La Canija. La millor pre-
sentada va ser la del Ristorante
Tibu-ron, la millor elaborada
va ser la de La Charleta i, per úl-
tim, el jurat va considerar que la
que tenia millor gust era la de La
Finca Carnes & Brasas.

Sergi Cócera rebent un premi de la mà de Josep Roca. Foto: Ramon Josa

El sommelier Josep Roca, plat fort 
de les Trobades Gastronòmiques

Sostenibilitat | Més de 2.000 persones al MeRRRcafels
L’emblemàtic MeRRRcafels va rebre més de 2.000 visitants durant la seva darrera
edició, celebrada el passat 19 de novembre a la plaça de l’Església en el marc de la
Setmana de Prevenció de Residus. Segons els organitzadors, al mercat s’hi van 
vendre més de 1.400 objectes a les 70 parades i 120 taules que s’hi van instal·lar. 

Redacció
CASTELLDEFELS

Comerç

70.000 tapes venudes en 
un QuintoTapa “de rècord”

EL PRAT4L’Associació de Gas-
tronomia i Turisme del Baix
Llobregat (AGT) ha fet un bon
balanç de la vuitena edició del
QuintoTapa del Prat, durant el
qual es van vendre 70.000 tapes
cent per cent potablava. 

Una xifra que els organitza-
dors consideren “de rècord”.
Aquesta ruta, que vol consolidar
el Prat com a ciutat gastronò-
mica, va aplegar visitants de la
resta de la comarca, l’Hospitalet
i fins i tot de Barcelona, que es
van apropar a la ciutat a gaudir
de la ruta. Des d’AGT celebren

que la Línia 9 del metro hagi es-
tat una via més ràpida per arri-
bar al Prat i fer del QuintoTapa
un esdeveniment comarcal. 

La vuitena edició de la ruta va
tenir un vessant solidari, ja que
per cada piulada a Twitter amb
el hashtag #ElPratRefugiats,
#QuintoTapa o #PotaBlava,
l’AGT i Moritz aportaven un
euro per a un projecte d’El Prat
Solidari per ajudar els refugiats.

La pròxima parada de la gas-
tronomia pratenca serà la Fira
Avícola Raça Prat, que tindrà lloc
de 16 al 18 de desembre.

La ruta va aplegar visitants de tota la comarca, L’H i Barcelona. Foto: AGT

MOBILITAT4El funcionament
del transport públic ferroviari
no agrada a cap dels municipis
del Delta, que demanen millores
urgents a l’operador Renfe i al
responsable de la infraestructu-
ra, l’empresa pública ADIF. 

Viladecans ha iniciat la lluita
per tal d’augmentar la freqüència
de pas per la seva estació, de-
nunciant que és el municipi amb
més població de la línia R2 Sud
i que no s’aturen tots els trens. La

Generalitat va confirmar que es
milloraria la freqüència als caps
de setmana i festius, però aquest
fet ha enfurismat al Prat. Se-
gons un comunicat de l’Associa-
ció per la Promoció del Transport
Públic, és molt més important
que hi hagi més trens en aques-
ta línia que no pas que “s’aturin
a l’Outlet”. Per la seva banda,
ADIF ha anunciat mig milió d’eu-
ros d’inversió per millorar la línia
entre Gavà i Castelldefels.

Nou acte d’unitat dels batlles del
Delta del Llobregat per reclamar
inversions al territori. Després de
la demanda del metro del Delta
i de les obres de millora de la C-
245, ara sis alcaldes i alcaldesses
posen el focus en l’aeroport.
Castelldefels, Sitges, Viladecans,
Sant Boi, Gavà i Begues han
signat un manifest per tal que la
infraestructura esdevingui “el
més responsable possible amb
les ciutats i poblacions de la
seva àrea d’influència” i també
que “contribueixi amb més in-
tensitat a tenir un territori sos-
tenible i de qualitat”. 

El transfons del manifest, el
qual no ha signat l’alcalde del Prat,
és que l’aeroport compensi eco-
nòmicament no només el muni-
cipi on està implantat sinó tam-

bé els del seu voltant. Els ajunta-
ments pensen que l’ampliació de
la capacitat operativa de l’aero-
port, el que més passatgers mou
al cap de l’any de tot l’Estat, situa
el territori en “un escenari d’in-
certesa i debilitat”, ja que es tem
que els avanços aconseguits per
evitar l’impacte acústic i me-
diambiental quedin en no res.

Al manifest, els alcaldes plan-
tegen com a opció maximitzar
l’ús de la pista transversal i es-

tablir un sistema de compensa-
cions directes als municipis pels
impactes acústics, ambientals i
territorials que pateixen. També
destaquen la necessitat que el te-
rritori participi activament en les
decisions respecte a la gestió de
l’aeroport. El manifest trasllada
aquestes reivindicacions al go-
vern de l’estat perquè atendre-les
sigui una de les primeres tasques
dels nous ministres de Foment i
de Medi Ambient.

Els batlles volen un aeroport respectuós amb el territori. Foto: Arxiu

Les ciutats del Delta reclamen
compensacions a l’Aeroport

Redacció
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Clam unànime per la millora 
de la xarxa de Rodalies

Medi Ambient | Aigua “regenerada” al final del Llobregat
L’Agència Catalana de l’Aigua (ACA) va anunciar fa pocs dies la seva intenció de 

començar a produir “aigua regenerada” –o de segon ús– a partir de l’any que ve des 
de l’Estació d’Aigua Regenerada de la depuradora del Baix Llobregat, amb l’objectiu 
d’incrementar el cabal del tram final del riu perquè sigui potabilitzat posteriorment. 
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“La creació d’oportunitats laborals
és el primer instrument que tenim
per combatre les desigualtats i
aconseguir la inclusió social, l’ob-
jectiu últim del govern metropo-
lità”. Són paraules de Jaume Coll-
boni, vicepresident de l’Àrea de
Desenvolupament Social i Eco-
nòmic de l’Àrea Metropolitana
de Barcelona (AMB), en referència
al nou Pla Metropolità de Suport
a les Polítiques Socials Munici-
pals 2016-2019. 

Aquesta iniciativa, presentada
al febrer, té la finalitat d’impulsar
polítiques de cohesió social i re-
duir les desigualtats. Per assolir
aquest objectiu, l’AMB destina 30
milions d’euros a plans d’ocupació,
promoció de l’autoocupació i a
l’emprenedoria, a més de con-
templar un fons econòmic de sis
milions per a la lluita contra la po-
bresa energètica. 

Aquests recursos es posen a
disposició dels municipis per tal
que complementin les seves par-
tides dedicades a combatre les

desigualtats des dels serveis so-
cials municipals. 

Els plans d’ocupació preveuen
dues convocatòries –una per al
2016-2017 i una de nova per al
2018-2019– i van dirigits a col·lec-
tius amb dificultats, com ara els jo-
ves, les dones, els aturats de llarga
durada i persones pertanyents a fa-
mílies amb tots els seus mem-
bres desocupats, i a promoure
l’emprenedoria i l’autoocupació.

Segons preveu l’AMB, aquests
plans d’ocupació poden acabar
donant feina a unes 4.500 perso-
nes en els pròxims anys. Aquest
càlcul inicial aproximat s’ha rea-
litzat tenint en compte la ten-
dència i evolució positiva de la
contractació dels plans anteriors. 

I és que la reedició d’aquest pla
de suport té molt a veure amb els

bons resultats de la seva primera
edició, entre 2012 i 2015. 

Segons informa l’AMB, durant
aquells tres anys es van formalit-
zar un total de 3.990 contractes.
Aleshores es van destinar 33 mi-
lions a través de tres convocatò-
ries: 2012-2013,  2014-2015 i una
tercera d’extraordinària.

En aquest segon episodi del Pla
de suport s’està posant èmfasi en
els plans d’inserció a empreses i en
l’autoocupació, ja que, segons
l’AMB, per les seves característiques
són les que tenen més possibilitat
d’inserció real i contínua en el món
laboral. Aquests dos tipus de con-
tractació ja van experimentar un in-
crement notable entre les dues
convocatòries del primer pla. 

Amb tot, des de l’AMB desta-
quen que aquests plans d’ocupa-
ció no són improvisacions que do-
nin feina per un període de temps
i després es torni a la situació inicial,
sinó tot el contrari. En el cas dels
plans d’inserció a empreses, per
exemple, l’AMB finança sis mesos
del contracte i l’empresa sis més,
per la qual cosa aquest és més llarg.
En aquest sentit, s’adquireix més ex-
periència i augmenten les possi-
bilitats reals de contractació final.

Objectiu: 4.500 llocs de feina 
» L’Àrea Metropolitana de Barcelona dedica 30 milions d’euros a plans d’ocupació locals

» Ho fa en el marc del Pla Metropolità de Suport a les Polítiques Socials Municipals 2016-2019

Collboni: “Crear

ocupació és l’eina

per combatre les

desigualtats socials”
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Jaume Collboni (esquerra) destaca que “l’últim objectiu” de l’AMB és crear oportunitats laborals. Fotos: AMB i arxiu

Serveis

ECONOMIA4La distribució
per municipis d’aquests 30 milions
d’euros s’ha fet d’acord amb dos
criteris. Per una banda, es com-
prova l’índex d’atur ponderat per
població i, per l’altra, es consulta
la renda familiar disponible per
habitant a cada municipi. 

Els consistoris, que són qui
s’encarreguen de la contractació,
envien una proposta a l’Àrea Me-
tropolitana de Barcelona (AMB),
explicant què faran amb la sub-
venció. L’AMB, per la seva banda,
ho analitza i ho aprova en Junta
de Govern. L’ajuda atorgada per

l’ens suposa el 80% del cost total
de cada projecte, mentre que el
20% restant l’ha d’aportar l’ajun-
tament beneficiari. 

El 88% dels contractes creats
durant la primera edició del Pla de
suport 2012-2015 van ser per
arranjar espais urbans i per pres-
tar serveis d’atenció a les persones
i al públic.

Pel que fa al nou pla per als
pròxims anys, Castelldefels ha
rebut 1 milió d’euros i Vilade-
cans i el Prat 1,2 milions cadascun,
mentre que Gavà ha pogut dis-
posar d’un total de 840.000 euros.

Un esforç conjunt
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La zona perillosa continua a prop
del Prat i el Gavà un cop s’han ju-
gat 15 jornades de la lliga. Pota-
blaves i blaugranes van aconseguir
un punt cadascun després d’em-
patar a un gol contra el Cornellà i
contra l’Hospi, respectivament,
el passat cap de setmana.

Els de Pedro Dólera van sumar
un punt en la visita del sisè, la UE
Cornellà. Els verds es van avançar
al minut 13 amb un gran gol d’En-
ric Gallego després d’una gran ju-
gada individual. L’empenta de
l’equip va tenir premi cinc minuts
abans del descans, quan un de-
fensa del Cornellà es va fer un au-
togol després d’una centrada-xut
de Padilla. Els dos equips van fer
mèrits per endur-se la victòria,
però el marcador del Sagnier no va
tornar a bellugar-se.

Per la seva banda, els d’Óscar
Mena van sumar el cinquè empat
del curs a la Feixa Llarga. Després
d’una bona primera part, Boris va
avançar el Gavà al minut 39 des-
prés d’un córner servit per David
Jiménez. Els d’Ismael García van
llençar-se a la desesperada a l’atac
al segon temps i al minut 65 Teo
Tirado va aprofitar una errada de-
fensiva per restablir l’empat.

TOT A PUNT PER AL DERBI
Res del que han fet fins ara, però,
serveix. Gavà i Prat s’enfrontaran
al primer derbi de Segona B diu-
menge al migdia a la Bòbila.

Els dos darrers precedents en
les temporades en les quals els dos
equips han estat a la mateixa ca-
tegoria s’han saldat amb un em-
pat (0-0 el curs passat) i una vic-
tòria (1-0 la temporada 2014-15). 

Els blaugrana van arrencar un punt de la Feixa Llarga. Foto: CFG

Prat i Gavà sumen un punt però
no s’allunyen de la zona baixa
» Els de Pedro Dólera i els d’Óscar Mena s’enfrontaran aquest 
diumenge en el primer derbi a la nova categoria a la Bòbila

Castillejo torna a exhibir-se
i guanya la Behobia 2016

VILADECANS4Carles Castillejo
viu una segona joventut. Aquest
2016 ha estat un gran any per al
fondista de Viladecans, que el
passat dia 13 va proclamar-se
campió (per segon any consecu-
tiu) de la Behobia-San Sebastián,
una cursa de 20 quilòmetres que
va aplegar més de 21.000 atletes
a la capital guipuscoana.

L’atleta va completar l’itinerari,
que portava els participants des de
Behobia fins al barri antic de Sant
Sebastià en 1 hora i 19 segons (rè-
cord absolut del circuit), millorant
sensiblement la marca que el va

portar a guanyar la mateixa pro-
va l’any passat (1 hora, 1 minut i 13
segons). Castillejo, que va desta-
car l’ambient que va viure a Do-
nosti, va travessar la meta seguit
de José Manuel Dias, mentre que
el tercer en discòrdia va ser Pedro
Nimo. Per la seva banda, la canà-
ria Aroa Merino va guanyar la cur-
sa femenina, seguida de Clara Si-
mal i de Raquel Gómez.

Aquesta, però, no va ser l’últi-
ma vegada que Castillejo va com-
petir, ja que diumenge passat va
participar a la Marató de València,
fent de llebre per a Rafa Iglesias.

El CCR pateix la segona
derrota del curs a Bellvitge

CASTELLDEFELS4Punxada con-
tra un dels rivals de la zona alta.
El CCR Castelldefels va patir la
segona derrota del curs dissab-
te passat al pavelló municipal
Sergio Manzano de Bellvitge
contra l’AE l’Hospitalet Bells-
port (5-3). Després d’aquesta
topada l’equip cau a la tercera
posició, ja que l’FS La Unión de
Santa Coloma és ara segon.

Els de Toni Torres van co-
mençar el partit més endollats
que els hospitalencs, que van
arribar a la recta final del partit
guanyant per dos gols a tres. Tot

i això, la reacció dels locals, que
van buscar la porteria d’Isaac
Fernández a la desesperada va
fer que el Bellsport pogués cap-
girar el resultat per anotar-se
una victòria que el manté sisè.

La lliga, però, donarà als ho-
mes de Toni Torres una opor-
tunitat d’or per refer-se ràpida-
ment. El líder de la categoria, el
filial del Catgas Santa Coloma,
visitarà el pavelló de Can Roca
aquest dissabte a les sis de la tar-
da. El conjunt colomenc suma
tres punts més (en un partit
més) que els de Castelldefels.

Un gran CB Prat frena la mala
ratxa derrotant el Huesca

EL PRAT4Exhibició per sumar la
quarta victòria del curs. El CB Prat
va frenar la seva mala ratxa de sis
derrotes consecutives dissabte
passat al Joan Busquets contra el
Huesca (93-78).

Els potablava van saltar a la
pista freds i els aragonesos van
aprofitar per castigar els de Ro-
berto Sánchez amb un parcial de
0-9. Però quan l’equip va desper-
tar, impulsat per Óscar Amo, Xabi
Arostegui i Pep Ortega, va acon-

seguir capgirar el matx i al descans
guanyava per set (45-38).

El protagonisme ofensiu al
segon temps va recaure en dos ho-
mes que no havien estat gaire ac-
tius durant la primera part i Moix
al tercer quart i Nikolic al darrer
període es van carregar l’equip a
l’esquena quan més calia per cer-
tificar aquesta victòria balsàmica.

Dissabte l’equip afrontarà el
segon partit seguit a casa, rebent
el penúltim, el Tau Castelló.

Castelldefels | BBA i Martorell es jugaran la Lliga Catalana EBA
El BBA Castelldefels i el BC Martorell es disputaran el primer títol de la temporada. Els dos

equips van superar el Grup Barna i el Mollet, respectivament, en les semifinals que es van 
jugar a Can Vinader el passat dia 1 i voldran coronar-se com els campions de la 35a edició de
la copa. La Federació catalana de bàsquet encara no ha anunciat dia i hora per a aquest matx.

Redacció
BAIX LLOBREGAT
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AGENDA MENSUAL
A PARTIR DEL 26 DE NOVEMBRE
11:00 LesBrigades Internacionals a Castelldefels

és una exposició que commemora els 80 anys
de la creació d’aquest cos, durant la Guerra
Civil espanyola. / Castell de Castelldefels. 

DIVENDRES 25 DE NOVEMBRE
Nit Els homes són de Mart i les dones són de Ve-

nus és una obra de teatre basada en el best
seller de John Gray. Incideix en les diferències
entre homes i dones d’una forma divertida.
/ Espai Maragall.

DIMARTS 29 DE NOVEMBRE
17:30 Una tarda on el protagonisme serà per als

més menuts. Un contacontes s’encarregarà
d’aquesta sessió en la qual s’explicaran his-
tòries divertides i clàssiques. / Biblioteca Jo-
sep Soler Vidal.

FINS AL 26 DE NOVEMBRE
10:00 Viladecans busca la seva pròxima estre-

lla musical. Des del passat dia 18 està en mar-
xa la 27a edició del Certamen de Cantautors,
que ja s’ha convertit en un clàssic. / Centre de
Recursos per a Joves Can Xic.

DIVENDRES 25 DE NOVEMBRE
17:30 La vila referma el seu compromís contra

la violència de gènere. Aquest acte reivindi-
catiu inclou la projecció d’un vídeo i un acte
de record a totes les dones assassinades. / Ca-
sal de barri Montserratina.

AVUI 22 DE NOVEMBRE
19:00 El periodista Bertran Cazorla coordinarà

la taula rodona Neofeixismes al s. XXI. El cas
català, que tindrà com a convidats el foto-
periodista Jordi Borràs i Xavier Casals. / Cèn-
tric Espai Cultural.

DIVENDRES 25 DE NOVEMBRE
21:00 Xoel López, un dels músics gallecs més

populars del moment, portarà els temes
del seu darrer treball, Paramales, a la ciutat.
/ La Capsa.

DISSABTE 26 DE NOVEMBRE
18:15 Partit de bàsquet corresponent a l’onze-

na jornada de la lliga LEB Or entre el CB Prat
i el penúltim classificat, el TAU de Castelló. /
Pavelló Joan Busquets (El Prat).

CASTELLDEFELS EL PRAT ESPORTSVILADECANSGAVÀ

En aquesta edició, el Més que cuina ens
endinsarà en els boscos per anar a bus-
car bolets, una activitat típica de la tar-
dor que ha guanyat adeptes amb el pas
dels anys. / Centre Cívic Sant Jordi.

Arriba el taller ‘Més que
cuina: caçadors de bolets’
Dj. 24 de novembre a les 19:00

Arriba una nova edició de les ses-
sions informatives per als emprenedors,
on es donen consells i assessorament
sobre tot el que necessiten saber. / Cen-
tre de Suport a l’Empresa (CSE).

Una sessió informativa
per a tots els emprenedors
Dm. 29 de novembre a les 16:30

Castelldefels viatja en el temps. La ciu-
tat recordarà el seu passat medieval en
una nova edició del festival Castrum Fi-
delis, que tornarà a omplir els carrers
de la vila.

La ciutat es bolca amb el
festival ‘Castrum fidelis’

Del 6 al 8 de desembre

Partit de futbol corresponent a la set-
zena jornada de Segona divisió B entre
el CF Gavà i l’AE Prat. / Municipal de la
Bòbila (Gavà).

La Bòbila acull el primer
derbi Gavà-Prat a Segona B
Dg. 27 de novembre a les 12:00



| 16 líniamar.cat 23 novembre 2016 Pròxima edició: 14 de desembre


